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ဇန္နဝါရီ ၁၆ ရက္၊ ၂၀၁၈
 
တုိင္းႏွင့္ျပည္နယ္မ်ားတြင္ ယခင္အစုိးရလက္ထက္က ဖြံ႕ၿဖိဳးေရး 

ရန္ပုံေငြသုံးစြဲမႈမ်ားႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္မ်ားအရ 
မေကြးတုိင္းႏွင့္ ဧရာ၀တီတုိင္းတုိ႔တြင္ ရန္ပံုေငြသံုးစဲြမႈ ကြာဟခ်က္ 
အမ်ားဆံုးျဖစ္သည္ဟု ျပည္ေထာင္စုစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ ဦးေမာ္သန္းက 
ေျပာသည္။ စစ္ေဆးမႈအရ တိုင္းႏွင့္ျပည္နယ္အေတာ္မ်ားမ်ားတြင္ 
ဘ႑ာေရးစည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းႏွင့္မညီဘဲ သံုးစဲြထားျခင္းကုိ ေတြ႕ရွိ 
သည္ဟု ေျပာသည္။ ထုိေတ႔ြရွိခ်က္မ်ားကို ၿပီးခဲ့သည့္ ႏို၀င္ဘာလက 
ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံးထံ တင္ျပထားသည္ဟု ဆုိသည္။ 

မေကြးတုိင္းတြင္ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရး ရန္ပုံေငြက်ပ္ဘီလီယံႏွင့္ခ်ီ၍ 
အလြဲသုံးသည့္ကိစၥ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိၿပီးေနာက္ က်န္သည့္တုိင္းေဒသ 
ႀကီးနဲ႔ ျပည္နယ္မ်ားတြင္ပါ စစ္ေဆးရန္ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံးက 
ၫႊန္ၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။  (ကုိးုကား- www.rfa.org)

ဇန္န၀ါရီ ၉ ရက္၊ ၂၀၁၈ 

ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီဥပေဒမူၾကမ္းသည္ ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ 
အႀကီးဆုံးၿမိ ႕ဳျဖစ္ေသာ ရန္ကုန္ၿမိ ႕ဳ၏ေရရွည္ 
ရည္မွန္းခ်က္ကုိ ထည့္သြင္းစဥ္းစားျခင္း မရိွ 
႐ုံသာမက စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ 
အဖဲြ႕၀င္မ်ား၏ ကုိယ္က်ဳိးစီးပြား ပဋိပကၡကုိ 
လည္း တားဆီးႏိုင္ျခင္းမရိွေၾကာင္း ဗိသုကာ 
ပညာနွင့္ ၿမိဳ႕ျပစီမံကိန္းပညာရွင္မ်ားက 
ေ၀ဖန္ေျပာဆုိၾကသည္။

ရန္ကုန္တုိင္းအစုိးရက ခန္႔အပ္ေသာ 
ကြၽမ္းက်င္ပညာရွင္မ်ားႏွင့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ 
စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီတို႔သည္ ၂၀၁၆ 
ခုႏွစ္ေႏွာင္းပိုင္းတြင္  ႏုိင္ငံေတာ္၏အတိုင္ပင္ခံ 
ပုဂၢိဳလ္ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္၏ ေတာင္း 

ဆုိခ်က္အရ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္ စည္ပင္သာ 
ယာေရးေကာ္မတီ ဥပေဒသစ္ကုိ မူၾကမ္း 
ေရးဆဲြခဲ့သည္။

လက္ရိွေရးဆဲြၿပီးသား စည္ပင္ဥပေဒ 
မူၾကမ္းကုိ သံုးသပ္ေရးအဖဲြ႕၀င္ ၃၁ ဦး၏ 
သံုးသပ္ခ်က္မ်ားနွင့္အတူ ရန္ကုန္တုိင္း 
အစုိးရသုိ႔ ျပန္လည္ေပးပုိ႔ခဲ့သည္ဟု ဥပေဒ 
ၾကမ္း သံုးသပ္ေရးေကာ္မတီ အတြင္းေရးမွဴး 
ဦးသိန္းျမင့္က ေျပာသည္။

ထုိဥပေဒမူၾကမ္းကုိ အမ်ားျပည္သူသုိ႔ 
လည္း ယခုအခ်ိန္အထိ ခ်ျပျခင္းမရိွေသး 
ေပ။ 

ဥပေဒၾကမ္းကုိ ရန္ကုန္တုိင္းလႊတ္ 
ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြးရန္ ယခုလကုန္တြင္ 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္ ကုိယ္စားလွယ္မ်ားထံ ျဖန္႔ 
ေ၀မည္ဟု ရန္ကုန္တုိင္း လွ်ပ္စစ္၊ စက္မႈႏွင့္ 

လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရး၀န္ႀကီး ေဒၚ နီလာ 
ေက်ာ္က ေျပာသည္။

သို႔ေသာ္ ထုိဥပေဒမူၾကမ္းပါ အခ်က္ 
အလက္မ်ားကုိ ျမန္မာႏိုင္ငံ ဗိသုကာပညာ 
ရွင္မ်ားအသင္း(AMA)က ရန္ကုန္ၿမိဳ႕တြင္ 
ဒီဇင္ဘာလ ၃၁ ရက္ေန႔က က်င္းပေသာ 
ေဆြးေႏြးပြဲတြင္ ပညာရွင္မ်ားက ေ၀ဖန္မႈ 
ျပဳလုပ္ခဲ့သည္။

ထုိဥပေဒမူၾကမ္းသည္ ၿမိဳ႕ေတာ္ရိွ ၿမိဳ႕ျပ 
စီမံကိန္းမ်ားကုိ စီမံရာတြင္ အားနည္းၿပီး 
ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရး ေကာ္ 
မတီ၀င္မ်ား၏ ကုိယ္က်ဳိးစီးပြားကုိ တားဆီး 
ေသာ ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားမပါ၀င္ဟု ဗိသုကာ 
ပညာရွင္ျဖစ္သည့္ ေဒၚလွစုျမတ္က ေျပာ 
သည္။ 
(ကုိးကား- burma.irrawaddy.com) 

မေကြးႏွင့္ဧရာဝတီတုိင္းတုိ႕တြင္  ဖံြ ႕ ၿဖိဳးေရးရန္ပံုေငြသံုးစဲြမႈ  ကြာဟခ်က္မ်ားေတြ ႕ရွိ

ဗိသုကာနွင့္ၿမိဳ ႕ ျပပညာရွင္မ်ား  ရန္ကုန္စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒမူၾကမ္းကုိ  ေ၀ဖန္ကန္႕ကြက္

ျပည္ေထာင္စုစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ ဦးေမာ္သန္းကို ေတြ႕ရစဥ္။
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၄၇

ဇန္နဝါရီ ၁၁ ရက္၊ ၂၀၁၈
 
ႏွစ္ရက္အတြင္း ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္တစ္ဦးႏွင့္ 

၀န္ႀကီးသုံးဦးကုိ တရား၀င္ႏုတ္ထြက္ခြင့္ျပဳ 
ေၾကာင္း ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံးက ေၾကညာ 
ၿပီးေနာက္ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြဲ႕ 
၀န္ႀကီးႏွစ္ဦးလည္း ႏုတ္ထြက္စာတင္ထား 
ကာ အစုိးရအဖြဲ႕အတြင္း အေျပာင္းအလဲမ်ား 
ဆက္လက္ရွိဦးမည္ဟု ပါတီႏွင့္ရင္းႏွီးေသာ 
သတင္းရင္းျမစ္အခ်ဳိ႕က ေျပာသည္။

တစ္ခ်ိန္တည္းတြင္ ဒီခ်ဳပ္ပါတီ ဗဟုိ 
ျပန္ၾကားေရးေကာ္မတီအတြင္းေရးမွဴး မုံရြာ 
ေအာင္ရွင္က အစုိးရအဖြဲ႕၀င္မ်ားကုိ ေျပာင္း 
သင့္ေျပာင္းထိုက္၍ ေျပာင္းလဲျခင္းျဖစ္ၿပီး 
ထပ္မံလည္းေျပာင္းလဲႏုိင္ေၾကာင္း ေနျပည္ 
ေတာ္၌ သတင္းေထာက္မ်ားႏွင့္ေတြ႕ဆုံစဥ္ 
ေျပာၾကားသည္။

ယင္းသုိ႔ အေျပာင္းအလဲျပဳလုပ္ရျခင္း 
သည္ စြမ္းေဆာင္ရည္၊ အက်င့္ပ်က္ျခစားမႈ 
ႏွင့္ လူမႈေရးျပႆနာမ်ား၊ က်န္းမာေရး 
အေျခအေနစသည့္ အခ်က္သုံးခ်က္ကုိ 
အဓိကၾကည့္႐ႈ၍ ေျပာင္းလဲျခင္းျဖစ္ 
ေၾကာင္း ၎က ဆက္လက္ေျပာသည္။

ဒီခ်ဳပ္အစုိးရ သက္တမ္း ၂ ႏွစ္ျပည့္ခါနီး 
တြင္ ဧရာ၀တီတိုင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ မန္းေဂ်ာ္နီ 
ႏွင့္ ၀န္ႀကီးဦးဘဟိန္း၊ မေကြးတိုင္းအစုိးရ 
အဖြဲ႕၀င္ ၀န္ႀကီးႏွစ္ဦးျဖစ္သည့္ ဦးစုိးျမင့္ႏွင့္ 
ဦးေနမ်ိဳးေက်ာ္တို႔ကုိ ၎တို႔၏ သေဘာဆႏၵ 
အေလ်ာက္ ႏုတ္ထြက္ခြင့္ျပဳေၾကာင္း 
သမၼတ႐ုံးက ထုတ္ျပန္သည္။

တိုင္းႏွင့္ျပည္နယ္အစုိးရအဖြဲ ႕  အေျပာင္းအလဲ  ဆက္လက္ျပဳလုပ္မည္ဇန္န၀ါရီ ၂၀ ရက္၊ ၂၀၁၈
 
မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီးအတြင္း ေဒသႏၲရ 

စီမံကိန္းမ်ားအတြက္ ဘ႑ာေရးႏွစ္တစ္ႏွစ္ 
စာ ဘတ္ဂ်က္အသုံးစရိတ္မ်ား စစ္ေဆးရန္ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားသည္ အခ်ိန္ 
သုံးရက္ခန္႔သာရသျဖင့္ စနစ္တက်စစ္ေဆး 
ႏုိင္မႈမရွိဘဲ လစ္ဟင္းမႈႏွင့္ ေလလြင့္မႈမ်ားရွိ 
ေနေၾကာင္း မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ ေဒသႏၲရစီမံကိန္း အရအသုံးေငြစာ 
ရင္းႏွင့္ ဘ႑ာေရးဆိုင္ရာေကာ္မတီဥကၠ႒ 
ဦးေအာင္ၾကည္က ေျပာၾကားသည္။

လႊ တ္ေ တာ္ ကုိ ယ္ စား လွ ယ္ မ်ား သ ည္  
ေဒသႏၲရစီမံကိန္းမ်ားႏွင့္ ဘတ္ဂ်က္အသုံး 
စရိတ္မ်ားကုိ အခ်ိန္ယူစစ္ေဆးကာ ဘ႑ာ 
ေငြ အေလအလြင့္ မျဖစ္ေစေရးစိစစ္ေဆာင္
ရြက္ရမည္ျဖစ္သည္။

''ဘတ္ဂ်က္ေတြကစစ္ရတာ ေနာက္က် 
တယ္လုိ႔ ေျပာပါတယ္။  ဟုတ္ပါတယ္။ 
မနက္ပိုင္းပဲ ကက္ဘိနက္(အစိုးရအဖြ႕ဲ အစည္း 
အေ၀း)ထိုင္ၿပီး ေန႔လယ္ပုိင္းမွာ လုပ္လုိက္ရ 
တာေတြရွိတဲ့အတြက္ ဒီဘက္မွာလည္း 
အရမ္းခက္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ေရးရာအဖြဲ႕ 
ေတြကလည္း အႀကိမ္ႀကိမ္ေျပာတဲ့အခါ 
ၿပီးခဲ့တဲ့ ဇန္န၀ါရီ ၉ ရက္က ရသုံးမွန္းေျခ 
႐ုံးခ်ဳပ္မွာ အ စည္းအေ၀းလုပ္ေတာ့ ၫႊန္ခ်ဳပ္ 
အေနနဲ႔ ေနာက္ပုိင္းအခ်ိန္ပိုရေအာင္ ေဆာင္ 
ရြက္ေပးဖုိ႔ စီစဥ္ေပးသြားမယ္လုိ႔ ကတိေပးခဲ့ 
ပါတယ္""ဟု ရသုံးမွန္းေျခေငြစာရင္း ဦးစီး 
ဌာန မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး ၫႊန္ၾကားေရး 
မွဴးဦးေအာင္ေဆြက ေျပာသည္။ 

(ကိးုကား-www.7daydaily.com)

မႏၲေလးတိုင္း၏ 

ဘတ္ဂ်က္အသံုးစရိတ္မ်ား

 စိစစ္ရာတြင္ 

အခ်ိန္မလုံေလာက္၍ 

ေလလြင့္မႈမ်ားရွိေနဟုဆုိ

ပဲခူးတိုင္းအစုိးရအဖြဲ႕၀င္ ၀န္ႀကီးႏွစ္ဦး 
မွာ ပါတီက ႏုတ္ထြက္စာတင္ရန္ လမ္းၫႊန္ 
ခဲ့ေၾကာင္း ႏုတ္ထြက္ဝန္ႀကီးတစ္ဦးျဖစ္သူ 
ဦးေက်ာ္မင္းစံက ေျပာၾကားသည္။

ယင္းသုိ႔ျပဳလုပ္ျခင္းသည္ အစုိးရ၏ စြမ္း 
ေဆာင္ရည္ကုိ တုိးျမႇင့္ရန္လုပ္ေဆာင္သည့္ 
ေဆာင္ရြက္ခ်က္တစ္ခု ျဖစ္ေၾကာင္း 
ေဒါက္တာမ်ဳိးၫြန္႔က မွတ္ခ်က္ျပဳ သည္။
(ကိးုကား-http://www.7daydaily.com)

  မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က အသစ္ 
ျပန္ျပင္ခဲ့သည့္ ျပည္နယ္ငါးလုပ္ငန္း ဥပေဒ 
မူၾကမ္းတြင္ ထည့္သြင္းမည့္အခ်က္မ်ားကို 
ငါးလုပ္ငန္းႏွင့္ သက္ဆုိင္သူမ်ား ေဆြးေႏြး 
အႀကံျပဳရန္ ျပည္သူ႔ၾကားနာပဲြမ်ား ျပဳလုပ္ 
ေနေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒ 
ျပဳေရးေကာ္မတီဥကၠ႒ ေဒၚ ခုိင္ခိုင္လဲ့က 
ေျပာသည္။ ျပည္သူ႔ၾကားနာပဲြမ်ားကို ေနရာ 
ေလးခု တြင္ က်င္းပမည္ျဖစ္ရာ ဇန္န၀ါရီ ၁၃ 
ႏွင့္ ၁၄ ရက္က သထုံခ႐ုိင္ ဘီးလင္းႏွင့္ 
သထုံၿမိဳ႕နယ္တြင္ ျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ ေမာ္လ 
ၿမိဳင္ခ႐ုိင္ ေမာ္လၿမိဳင္ႏွင့္ ေခ်ာင္းဆုံၿမိဳ႕တို႔၌ 
ယခုလအတြင္း ျပည္သူ႔ၾကားနာပဲြမ်ား ဆက္ 
လက္ျပဳလုပ္ရန္ စီစဥ္ထားေၾကာင္း ေဒၚ ခုိင္ 
ခိုင္လဲ့က ဆုိသည္။
(ကုိးကား- www.7daydaily.com)

သတင္းတို
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၄၇

ဇန္နဝါရီ ၁၀ ရက္၊ ၂၀၁၈ 
 
ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ တိုင္စာ၊ 

ပစ္စာေလ့လာဆန္းစစ္ေရး ေကာ္မတီမွ 
အရပ္ဘက္ အဖြဲ႔အစည္းကိုယ္စားလွယ္ 
ေလးေယာက္ ဇန္နဝါရီ ၁၀ ရက္ေန႔က ႏုတ္ 
ထြက္ခဲ့သည္။ 

ၿပီးခဲ့သည့္ ဒီဇင္ဘာ ၁၉ ရက္ေန႔က ေက 
အန္ပီပီရဲေဘာ္ သံုးေယာက္ႏွင့္ အရပ္သား 
တစ္ေယာက္ ပစ္သတ္ခံရမႈအတြက္ အမႈမွန္ 
ေဖာ္ေပးရန္ ေတာင္းဆိုသူမ်ားကုိ တရားစြဲ 
လိုက္သည့္အေပၚ ယခုလုိ ႏုတ္ထြက္ခြင့္ 
ေတာင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

သက္ဆိုင္ရာ တာဝန္ရွိသူမ်ားအေနျဖင့္ 
အရပ္သားေသဆံုးမႈကို လ်စ္လ်ဴ႐ႈၿပီး ဆႏၵ 
ေဖာ္ထုတ္သူမ်ားကုိသာ တရားစြဲျခင္းသည္ 
ကယားျပည္နယ္၏ အုပ္ခ်ဳပ္ေရး၊ ဥပေဒျပဳ 
ေရးနဲ႔ တရားစီရင္ေရးက႑သံုးရပ္လံုး ျပည္ 
သူကို အကာအကြယ္မျပဳႏိုင္ေတာ့ဘဲ ဖိႏွိပ္ 
မႈကိုသာ အားျပဳေနသည္ဟု ဦးအန္းေဂ်လို 
၏ ႏုတ္ထြက္စာတြင္ ေဖာ္ျပထားသည္။ 
ထုိ႔ေၾကာင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏ ျပည္သူ 
ကို ကိုယ္စားျပဳသည္ဆိုသည္ကို အယံု 
အၾကည္မရွိေတာ့ဟု လည္း ၎ကဆုိသည္။ 

ကယားျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ တုိင္စာ 
ပစ္စာ ေလ့လာဆန္းစစ္ေရး ေကာ္မတီကုိ 
၂၀၁၆ ခုႏွစ္တြင္ ဖဲြဲ႕စည္းခဲ့ရာ တစ္ႏွစ္ေက်ာ္ 
ၾကာျမင့္လာၿပီ ျဖစ္ေသာ္လည္း ေကာ္မတီမွ 
ေပးအပ္ထားေသာတာ၀န္မ်ားကုိ ထိေရာက္ 
ေသာ တာ၀န္ယူေျဖရွင္းႏိုင္မႈ မျပဳလုပ္ႏိုင္ 
သည့္အျပင္ ဦးေဆာင္သူမ်ားသည္ တာ၀န္ 
လစ္ဟင္းမွုမ်ား ရိွေနေၾကာင္းလည္း ႏုတ္ 
ထြက္သူမ်ားက ေျပာဆုိထားသည္။

ထိုေကာ္မတီကို အရပ္ဘက္အဖဲြ႕အစည္း 
ကုိယ္စားလွယ္ ၄ ဦးအပါအ၀င္ စုစုေပါင္း 
၂၄ ဦးျဖင့္ ဖဲြ႕စည္းထားျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း၊ 
ျပည္သူမ်ားက တုိင္ၾကားထား၍ ၾကားနာဆဲ 
အမႈ ၂ ခုရိွၿပီး ျမန္မာ့တပ္မေတာ္မွ ေျမသိမ္း 
ထားသည့္ကိစၥႏွင့္ပတ္သက္၍ တုိင္ၾကား 
ထားသည့္ အမႈ ၄ ခုရိွေၾကာင္း သိရသည္။ 
(ကိုးကား-www.burmese.dvb.no/ www.burma.irrawaddy.com)

(၁) လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ စိစစ္ေရးေကာ္မတီိဥကၠ႒၊ 
ဦးတင္ထြန္း(ဘုတ္ျပင္း မဲဆႏၵနယ္)

''တပ္မေတာ္သားကိုယ္းစားလွယ္ ေျပာင္းလဲမႈေတြအတြက္ ကိုယ္စားလွယ္စိစစ္ေရး 
ကတ္ထုတ္ေ၀ေပးျခင္းနဲ႔ ေရစိုပ်က္စီးသြားတဲ့ ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးရဲ႕ စိစစ္ေရးကတ္အတြက္ 
ကတ္သစ္တစ္ခု ထုတ္ေ၀ျခင္း ကို လုပ္ေဆာင္ႏုိင္ခဲ့ပါတယ္။""

(၂) အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ား၊ တာ၀န္ခံခ်က္မ်ားႏွင့္ တုိင္ၾကားစာ၊ အသနားခံစာဆုိင္ရာ 
စိစစ္ေရးေကာ္မတီဥကၠ႒၊ ေဒၚ ရီိရီခ်ဳိ(ၿမိတ္မဲဆႏၵနယ္)

''ေျမယာကိစၥတခ်ဳိနဲ႔ ႀကိန္ေခ်ာင္း တနသၤာရီေရႊတူးေဖာ္ေရးေၾကာင့္ ေရေနာက္က်ိျခင္း 
တို႔အတြက္ ကြင္းဆင္းေဆာင္ရြက္ လုပ္ႏုိင္ခဲ့တယ္။ ဌာနနဲ႔ဆုိင္တဲ့ကိစၥေတြကိုလည္း သက္ဆုိင္ 
ရာဌာနေတြဆီ လႊဲပို႔ေပးခဲ့ တယ္။ အမ်ားစုက မိတၱဴပို႔တာေတြဆိုေတာ့ မွတ္တမ္းတင္ထား႐ုံပါ 
ပဲ။ တခ်ဳိ႕ေျမကိစၥေတြဆုိရင္ အခုထိ ၿမိဳ႕နယ္၊ ခ႐ိုင္ေျမယာစီမံခန္႔ခြဲေရးအဖြဲ႕ေတြမွာ လုပ္ 
ေဆာင္ေနဆဲပါ။ အခက္အခဲမရွိပါဘူး၊ အတန္အသင့္ေတာ့ အားရပါတယ္။""

(၄) တုိင္းရင္းသားလူမ်ဳိးအေရးဆုိင္ရာေကာ္မတီဥကၠ႒၊ 
ဦးမန္းေဆြျမင့္(ဘုတ္ျပင္းမဲဆႏၵနယ္)

''လုပ္ေဆာင္ခ်က္ကေတာ့ မ်ားမ်ားစားစားမရွိပါဘူး၊ ေကာ္မတီရဲ႕အခက္အခဲက သြားေရး 
လာေရးအတြက္ ေငြေရးေၾကးေရးက အဓိကအခက္အခဲပါပဲ။ အတတ္ႏုိင္ဆုံးေတာ့ ႀကိဳးစား 
ခဲ့တယ္၊ ေကာ့ေသာင္းခ႐ိုင္မွာရွိတဲ့ ဆလုံတုိင္းရင္းသားေတြရဲ႕ လူမႈဘ၀အေျခအေနကို 
ေလ့လာႏုိင္ခဲ့တယ္။ သူတို႔လိုအပ္ခ်က္ေတြကို တုိင္းရင္းသားေရးရာ၀န္ႀကီးကတစ္ဆင့္ 
ေပၚေပၚလြင္လြင္ တင္ျပႏုိင္ခဲ့တယ္။ အစီရင္ခံစာ ၂ ႀကိမ္တင္ႏုိင္ခဲ့တယ္။ ေကာ္မတီအစည္း 
အေ၀း ၅ ႀကိမ္လုပ္ႏုိင္ခဲ့တယ္။ တုိင္းရင္းသားေတြနဲ႔ ပတ္သက္တဲ့အေရးေတြ ထဲထဲ၀င္၀င္ 
မလုပ္ႏုိင္တာက(လႊတ္ေတာ္က) ပံ့ပိုးမႈနည္းတဲ့သေဘာရွိတယ္။ အားရေက်နပ္မႈမရွိပါဘူး။""

 
(၅) ဥပေဒျပဳေရးဆုိင္ရာေကာ္မတီဥကၠ႒၊ 
ဦးၾကည္စိုး(လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒-ေရျဖဴမဲဆႏၵနယ္)

''ေကာ္မတီသက္တမ္း ၁ ႏွစ္နဲ႔ ၈ လအတြင္းမွာ ဥပေဒ ၄ ခု ျပ႒ာန္းႏုိုင္ေရး လုပ္ေဆာင္ႏုိုင္ 
ခဲ့ပါတယ္။ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒ၊ ဂုဏ္ထူးေဆာင္လက္မွတ္မ်ားႏွင့္ ဂုဏ္ထူးေဆာင္ ဆု 
တံဆိပ္မ်ား ခ်ီးျမႇင့္အပ္ႏွင္းျခင္းဆုိင္ရာဥပေဒ၊ ျပတိုက္ႏွင့္စာၾကည့္ တုိက္မ်ားဥပေဒ၊ ယစ္မ်ဳိး 
ခြန္ဥပေဒတို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါ့ျပင္ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒကိုလည္း လာမယ့္ လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေ၀းမွာ တင္သြင္း ျပ႒ာန္းႏုိင္ေရး ေဆာင္ရြက္ႏုိင္ခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္အတြင္း ဦးစားေပး 
ေရးဆြဲျပ႒ာန္းဖို႔ အစည္းအေ၀းဆုံးျဖတ္ခ်က္နဲ႔ သေဘာတူထားတဲ့ ဥပေဒ ၄ ခု က်န္ရွိေနပါ 
တယ္။ အဲဒါေတြကေတာ့ (က) အိမ္တြင္းစက္မႈလုပ္ငန္းဥပေဒ၊ (ခ) အပန္းေျဖစခန္းမ်ား၊ 
တိရစၧာန္ဥယ်ာဥ္ႏွင္ ႐ုကၡေဗဒဥပေဒ၊ (ဂ) ဟိုတယ္၊ တည္းခိုခန္းလုပ္ငန္းမ်ား ဥပေဒ၊ (ဃ) ခရီး 
သြားလုပ္ငန္းဥပေဒတို႔ ျဖစ္ပါတယ္။

ျဖတ္သန္းခဲ့တဲ့ ေကာ္မတီိသက္တမ္းမွာ လုပ္ေဆာင္ခ်က္ေတြအေပၚ ရာႏႈန္းျပည့္ အားရ 
ေက်နပ္မႈမရခဲ့ပါဘူး။ အဓိကအခက္အခဲကေတာ့ ေကာ္မတီ၀င္မ်ား ပုံမွန္စုံညီအစည္းအေ၀း 
ထုိင္ဖို႔ အဆင္မေျပတာရယ္၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရဲ႕ ဥပေဒပညာရပ္ဆုိင္ရာကြၽမ္း 
က်င္မႈ အားနည္းေနေသးတာေတြရယ္ေၾကာင့္ စိတ္သြားတုိင္း ကိုယ္မပါႏုိင္တာေတြ ရွိေနခဲ့ပါ 
တယ္။ ဒါကို ဥပေဒေလ့လာသုံးသပ္ေရး ေကာ္မရွင္အဖြဲ႕နဲ႔ပူးေပါင္းၿပီး ဥပေဒၾကမ္းေတြကို 
ဆန္းစစ္သုံးသပ္ျခင္း၊ အႀကံျပဳခ်က္ရယူျခင္းတုိ႔နဲ႔ ေအာင္ျမင္စြာေက်ာ္ျဖတ္ႏုိင္ခဲ့ပါတယ္။ 
ျပည္သူ႔အတြက္ အေရးႀကီးတဲ့ဥပေဒၾကမ္းကို ခ်ျပရွင္းလင္းျခင္း၊ သေဘာဆႏၵရယူျခင္း၊ 
အျပန္အလွန္ ပါ၀င္ေဆြးေႏြးျခင္းတို႔ကို က်ယ္က်ယ္ျပန္႔ျပန္႔ လုပ္ေဆာင္ရာမွာ ျပည္သူအလႊာ 
အသီးသီးက တက္ႂကြစြာ ပါ၀င္လာဖို႔ လုိအပ္ေနပါတယ္။""  (ကိးုကား- တနသၤာရီဂ်ာနယ္)

တနသၤာရီလႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီေတြ  ဘာလုပ္ခဲ့လဲ ကယားလႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီ၏

အရပ္ဘက္အဖြဲ ႕အစည္း

ကိုယ္စားလွယ္ ၄ ဦး  ႏုတ္ထြက္


